
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw L. Wobma 

en de heer W. Koks van de SP gestelde vragen over Stichting OPOS. Naar 

aanleiding van de aanhoudende bestuurlijke crisis binnen de 

onderwijsstichting, hebben zij hun zorgen geuit over de continuïteit van 

OPOS, mede omdat OPOS verantwoordelijk is voor goed basisonderwijs in 

Meerstad. De brief van de vragenstellers treft u als bijlage aan. 

 

Stichting Openbaar Primair Onderwijs in Slochteren (OPOS) is een 

organisatie voor openbaar onderwijs. 6 van de 7 scholen van OPOS vallen 

binnen het grondgebied van de gemeente Midden-Groningen. De 

Samenwerkingsschool Meeroevers in Meerstad is ook van OPOS en valt 

binnen het grondgebied van de gemeente Groningen.  

 

Op 20 december 2017 diende uw raad de motie Meeroevers in en verzocht 

ons daarmee de gebreken in het gebouw van de Meeroeversschool op te 

lossen, het acute ruimtegebrek op te lossen en duidelijkheid te verschaffen 

wanneer de school in aanmerking kan komen voor permanente nieuwbouw.  

 

Op 27 juni 2018 heeft uw raad besloten1 de bouwkundige tekortkomingen van 

het gebouw van de basisschool Meeroevers direct te herstellen en met ingang 

van het schooljaar 2018-2019 te zorgen voor capaciteitsuitbreiding om de 

leerlingengroei op te vangen. De bouwkundige problemen zijn inmiddels 

verholpen. Vervolgens heeft uw raad via het programma 

onderwijshuisvesting 2019 aan OPOS een voorbereidingskrediet van  

                                                 
1 Raadsvoorstel ‘Uitwerking motie Driebond en motie Meeroevers’, registratienr. 6907269 
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€ 50.000,- verstrekt zodat het proces, dat moet leiden tot permanente 

nieuwbouw, door het schoolbestuur in gang gezet kan worden. Hoewel de 

Gemeente Groningen en OPOS geen formele afspraak hebben dat dit nieuwe 

schoolgebouw per 2021 in gebruik genomen kan worden, betekent het 

beschikbaar stellen van het genoemde voorbereidingskrediet wel dat deze 

nieuwe school er naar verwachting eerder zal staan dan oorspronkelijk 

gepland. 

 

Ten slotte wordt momenteel door het schoolbestuur gewerkt aan de 

uitbreiding van de school zodat op korte termijn het capaciteitsgebrek zal 

worden opgelost. Hierover hebben we u op 14 november 2018 per brief 

geïnformeerd. Inmiddels is daaromtrent de situatie iets gewijzigd. Hierover 

hebben wij u vandaag een separaat voorstel gestuurd. 

 

De vragen 

1) Bent u bekend met de niet-aflatende crises binnen de OPOS-

organisatie? Zo ja wat zijn daarvan de oorzaken? Is bij u een 

perspectief bekend waardoor op korte termijn OPOS weer een op 

haar taak berekende organisatie zal zijn? Zo ja, hoe ziet dit 

perspectief er uit? Speelt u een (rechtstreekse) rol bij het herstel van 

werkbare verhoudingen daar immers de voortgang van goed 

onderwijs voor honderden van onze kinderen in het geding is? 

Wij zijn bekend met de situatie binnen stichting OPOS. We hebben 

hierover contact gehad met de gemeente Midden-Groningen. De 

situatie is ontstaan door een geschil tussen de bestuurder en de 

directeur van OBS Driespan in Harkstede. Er ontstond een situatie 

waardoor de bestuurder is afgetreden.  

 

Recent hebben zich nieuwe ontwikkelingen voorgedaan. Donderdag 

28 februari is er door het personeel van OPOS een manifest 

aangeboden aan het college van de gemeente Midden-Groningen, 

waarmee het vertrouwen werd opgezegd in de Raad van Toezicht. 

Vrijdag 1 maart 2019, na afstemming met de gemeenschappelijke 

medezeggenschapsraad (GMR) en de directeuren heeft de Raad van 

Toezicht van OPOS een nieuwe interim-bestuurder benoemd. 

Woensdag 6 maart is de Raad van Toezicht per direct afgetreden, 

waarover u door henzelf bent geïnformeerd.  

 

Omdat het vooral scholen in de gemeente Midden-Groningen betreft 

alsook de school waar de knelpunten zijn ontstaan heeft de gemeente 

Midden-Groningen de rol als externe toezichthouder de afgelopen tijd 

vervult. Met de gemeente Midden-Groningen is afgesproken dat zij op 

korte termijn een gesprek aangaat met de schooldirecties en de GMR 

over hoe te komen tot een nieuwe Raad van Toezicht. Volgende 

stappen worden in samenspraak met ons genomen. Uiteindelijk moet 

dit ook leiden tot een nieuwe voordracht aan uw gemeenteraad. 
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2) Onderwijs in de Meeroevers speelt zich sinds jaar en dag af in een 

groeiend aantal noodgebouwen, bepaald geen ideale situatie voor 

goed onderwijs. Is OPOS binnen afzienbare tijd in staat nieuwbouw te 

realiseren? Zo ja, wat is de stand van zaken van de nieuwbouw 

voorbereidingen? Zo nee, welke maatregelen gaat u treffen om in 

2021 een nieuwe school operationeel te hebben? 

OPOS maakt voor de Meeroeversschool gebruik van semipermanente 

gebouwen, deze gaan normaal gesproken 15 jaar mee. Dit zijn dus 

geen noodgebouwen. Momenteel werkt het schoolbestuur aan de 

uitbreiding van de school. Hierover bent u met de eerdergenoemde 

brief in november 2018 geïnformeerd. Het schoolbestuur treedt hierbij 

op als bouwheer. 

 

We gaan binnenkort met het schoolbestuur in gesprek over de 

realisatie van de nieuwbouw. Het schoolbestuur is nu eerst nog, samen 

met de gemeente, in gesprek met Bureau Meerstad over het 

beschikbaar stellen van een bouwkavel. Zoals in de inleiding 

hierboven staat vermeld, is er geen toezegging dat de nieuwe school in 

2021 operationeel is.  

 

3) Een mogelijkheid is dat OPOS overgenomen wordt door een 

onderwijsorganisatie buiten de gemeente Groningen. Is het u bekend 

of deze mogelijkheid aan de orde is? Zo ja, bent u het met ons eens 

dat dan de Meeroevers ondergebracht zou moeten worden bij een 

Groningse organisatie voor openbaar onderwijs? Zo nee, waarom 

niet? 

Ja, hiervan zijn wij op de hoogte. Een mogelijke fusie met Stichting 

OPRON dan wel Stichting ULTIEM zijn scenario’s die worden 

onderzocht in nauw overleg met de betrokken schoolbesturen. Het 

behoort niet tot de bevoegdheden van de gemeente om ervoor te 

kiezen een school van een stichting onder te brengen bij een andere 

stichting. Wel gaan we graag het gesprek hierover aan met de 

betrokken onderwijspartners, zoals ook te lezen is in de 

beantwoording van vraag 4. 

 

4) De nieuwe gemeente Groningen kent nu diverse organisaties voor 

openbaar onderwijs die deels ook voorzien in onderwijs in andere 

gemeenten. Vindt u deze “lappendeken” aan onderwijsorganisaties 

een gewenste situatie om kwalitatief, gespreid, divers en goed 

toegerust openbaar onderwijs te bieden in onze gemeente? Zo ja, 

welke voordelen biedt de huidige toevallig (=op historische gronden) 

tot stand gekomen organisatiewijze? Zo nee, wanneer en op welke 

wijze gaat de discussie met onderwijsland en de raad gevoerd worden 

over een gewenste toekomst richting? Zijn voor u de crisis bij OPOS 

en die van afgelopen zomer bij O.O.G. aanleiding om het indertijd 

genomen besluit het openbaar onderwijs te verzelfstandigen te 

heroverwegen? 
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We zijn het met de SP-fractie eens dat binnen de nieuwe gemeente 

Groningen veel zelfstandige onderwijsorganisaties werkzaam zijn. Dit 

is mede het gevolg van de verschillende onderwijsvormen, openbaar 

en bijzonder onderwijs en daarnaast ook organisaties voor speciaal 

onderwijs. Het onderwijs in de gemeente Groningen wordt verzorgd 

door zelfstandige schoolorganisaties uit de voormalige gemeenten 

Haren, Ten Boer en Groningen. Daarnaast is daar door de 

grenscorrectie Meerstad ook stichting OPOS aan toegevoegd. Het is 

een logische gedachte dat Meeroevers aansluiting zoekt bij een 

organisatie die binnen de nieuwe gemeentegrenzen opereert. Hier gaan 

de organisaties uiteindelijk zelf over. Wij gaan graag het gesprek met 

betrokkenen hierover aan. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,     de secretaris, 

Peter den Oudsten     Diana Starmans 

 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


